
 
Z Á P I S 

 
ze zasedání Zastupitelstva obce Vráto, konaného 27. února 2023 

 
 

Místo konání:  Vráto, budova Obecního úřadu ve Vrátě 

Začátek:   17,00 hod. 

Zasedání řídil:  Mgr. Bc. Martin Muchka, MBA – starosta obce 

Přítomno:   6 členů zastupitelstva 

Omluveni:   1 

Zapisovatel: p. Muchka 

Ověřovatelé zápisu: p. Mgr. Hellerová, p. Havrdová. DiS 

 

Starosta obce pan Martin Muchka zahájil jednání, přivítal přítomné zastupitele a 

konstatoval, že je přítomno 6 členů zastupitelstva, tj. nadpoloviční většina a 

zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

 

Návrh programu: 

Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 Zákona o obcích) a zapisovatele 

1. Schválení programu – usnesení 

2. Podpora výstavby a obnovy vodohospodářského majetku – informace 

3. EG.D, a.s. smlouva o zřízení věcného břemene – usnesení  

4. Hlášení o produkci a nakládání s odpady – informace 

5. Ministerstvo financí, dotaz k problematice zpoplatnění koček – informace 

6. Ministerstvo zemědělství, dotaz k problematice osetí polí – informace  

7. Honební společenstvo Dubičné – Vráto, žádost o finanční dar – usnesení 

8. Tříkrálová sbírka 2023 – informace 

9. Krajský úřad Jihočeského kraje – informace 

10. Magistrát města České Budějovice – informace 

11. Městský úřad Rudolfov – informace 

12. Reakce na inzerát na brigádníka – informace/usnesení 

13. Rekonstrukce kapličky, znalecký posudek – informace 

14. Obecní úřad Vráto – informace 

15. Linka bezpečí, z.s., žádost o podporu – usnesení  

16. Rozpočtové opatření – informace  

17. Diskuse 

 

 

Bod 1 programu 

Starosta obce úvodem přivítal přítomné zastupitele obce (dále jen „ZO“) na 

pravidelném zasedání Zastupitelstva obce Vráto. Následně přítomné ZO seznámil 

s programem zasedání. 



Návrh usnesení: 

ZO Vráto souhlasí s programem únorového zasedání Zastupitelstva obce 

Vráto. 

Starosta dal hlasovat: 

Výsledek hlasování: Pro: 6    Proti: 0  Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

Usnesení č. 7/2023 bylo schváleno 

 

Bod 2 programu 

Starosta obce informoval přítomné ZO, že žádost o poskytnutí dotace z Jihočeského 

kraje v rámci Dotačních programů Jihočeského kraje pro rok 2023 na podporu  

výstavby a obnovy vodohospodářské infrastruktury akce „Vráto – obnova vodovodního 

řadu“ byla podána a přijata s identifikátorem podání KUCBX0163WJN, pod číslem 

jednacím KUJCK 9218/2023.  

ZO bere na vědomí 

 

Bod 3 programu 

Starosta obce přednesl přítomnému ZO žádost EG.D, a.s. se sídlem Lidická 1873/36, 

Černé Pole, 602 00 Brno o uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného 

břemene Č.: ZP-014340000707/001-HRD. Jedná se o provoz distribučního zařízení na 

území vymezené licencí. Distribuční soustava je provozována ve veřejném zájmu a 

provozovatel má za povinnost zajišťovat spolehlivé provozování, obnovu a rozvoj 

distribuční soustavy. Věcné břemeno se týká akce „ZTV Vráto u Českých Budějovic“ 

konkrétně vedení STL plynovodu a STL přípojky v pozemku par.č. 336/1, 484/19 a 

484/20 v k.ú. Vráto. Jednorázová náhrada za zřízení věcného břemene se sjednává ve 

výši 6 540,- Kč. Před hlasováním bylo umožněno přítomným zastupitelům sdělit své 

stanovisko.  

Návrh usnesení: 

ZO Vráto souhlasí s podpisem Smlouvy o zřízení věcného břemene Č.: ZP-

014340000707/001-HRD v souladu s ustanovení § 59 odst. 2 zákona 

č.458/2000 Sb., energetický zákon v platném znění, a § 1257 a násl. zákona 

č.89/2012 Sb., občanského zákoníku – souhlas s umístěním a provozem 

distribučního zařízení STL plynovodu a STL přípojky, týkající se akce „ZTV 

Vráto u Českých Budějovic“ a pověřuje starostu obce podpisem této 

smlouvy.  

Starosta dal hlasovat: 

Výsledek hlasování: Pro: 6    Proti: 0  Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 



Usnesení č. 8/2023 bylo schváleno  

 

Bod 4 programu 

Starosta obce informoval přítomné ZO, že splnil zákonnou povinnost podle vyhlášky 

č.383/2001 Sb., o podrobnostech nakládání s odpady. Vyplnil a odeslal hlášení na 

Ministerstvo životního prostředí do systému ISPOP – F_ODP_PROD s číslem 

dokumentu ISPOP_2000190, bylo zaevidováno pod číslem hlášení 1890553. Dále 

vyplnil a odeslal v předepsaném termínu dotazník za rok 2022 o nakládání 

s komunálním odpadem v obci, se zaměřením na tříděný sběr do systému EKO-KOM. 

Přijetí bylo potvrzeno emailem prostřednictví regionální manažerky společnosti EKO-

KOM, a.s. Ing. Pravdovou.  

ZO bere na vědomí 

 

Bod 5 programu 

Starosta obce informoval přítomné ZO, že po nesčetných dotazech, a to nejen občanů 

naší obce, které se týkaly povinného poplatku ze psů a nikoli koček, zaslal dotaz na 

Ministerstvo financí, s tím, že požaduje zaslání „vysvětlení a metodiky“ k této 

problematice. Ministerstvo financí zaslalo odpověď, která je zveřejněná na webových 

stránkách obce Vráto a na úřední desce na budově Obecního úřadu Vráto. Ve zkratce 

je konstatováno, že poplatek ze psů je tradičním místním poplatkem, který byl vybírán 

již na základě zákona č.82/1952 Sb., o místních poplatcích a novelizován § 2 zákona 

č.565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů. Dále je 

zdůvodněno zpoplatnění držení nebo chov určitého druhu zvířete, a i upozorněno na 

to, že poplatek/daň ze psa není vybírána jen v České republice, ale i v dalších státech 

EU, nebo státech mimo EU. V případě dalších nejasností doporučujeme občanům 

obrátit se s jejich dotazy přímo na naše zvolené zákonodárce. 

ZO bere na vědomí 

 

Bod 6 programu 

Starosta obce informoval přítomné ZO, že v posledních letech neřeší jen problematiku 

poplatku ze psů a koček, ale i včel, kohoutů, krav apod. V neposlední řadě však i osetí 

polí v blízkosti zástavby rodinných domů tou či onou plodinou. Opět byl vznesen dotaz 

k jeho osobě, kterými druhy plodin budou v letošním roce oseta pole v katastru naší 

obce s tím, že „řepky už bylo dost“. Starosta uvedl, že zemědělci, kteří se o pole starají, 

mají vypracovaný víceletý osevní plán, který v žádném případě nekonzultují se 

zastupiteli obcí, v jejichž katastru hospodaří. Starosta konstatoval, že se stejně jako 

v případě dotazu na výběr poplatku ze psů a koček obrátil s tímto dotazem na příslušné 

ministerstvo, kterým je v tomto případě Ministerstvo zemědělství, které ve své 

odpovědi konstatovalo, že zemědělci jsou součástí tržního prostředí a pěstují plodiny 

za určitým výdělkem, proto skladu plodin volí podle toho, čemu se v dané oblasti půdně 



- klimaticky daří a o co je na trhu zájem. Nelze proto od zemědělců očekávat, že budou 

pěstovat plodiny, po kterých není poptávka. Nutno zdůraznit, že zemědělskou činnost 

je třeba vnímat jako jednu ze základních funkcí venkova, jako prostor pro výrobu 

potravin pro zabezpečení výživy obyvatelstva.  

ZO bere na vědomí 

 

Bod 7 programu 

Starosta obce přednesl přítomnému ZO žádost Honebního společenstva Dubičné - 

Vráto o poskytnutí finančního příspěvku na jeho činnost. Spolek se zabývá převážně 

ochranou zvěře (přikrmování), návratem zvěře zpět do přírody, osazením nových 

mysliveckých zařízení a opravami stávajících. Starosta obce navrhuje finanční dar ve 

výši 10 000,- Kč. Před hlasováním bylo umožněno přítomným zastupitelům sdělit své 

stanovisko.  

Návrh usnesení: 

ZO Vráto souhlasí s finančním darem ve výši 10 000,- Kč pro Honební 

společenstvo Dubičné – Vráto, se sídlem Příčná 204/1, 373 71 Rudolfov a 

pověřuje starostu podpisem smlouvy o poskytnutí finančního daru. 

Starosta dal hlasovat: 

Výsledek hlasování: Pro: 6    Proti: 0  Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

Usnesení č. 9/2023 bylo schváleno 

  

Bod 8 programu 

Starosta obce informoval přítomné ZO o proběhlé Tříkrálové sbírce, kterou 

organizovala Charita České republiky. Příspěvek občanů naší obce činil 3 229,- Kč, za 

což všem patří velký dík. 

ZO bere na vědomí 

  

Bod 9 programu 

Starosta obce informoval přítomné ZO, že oddělení přezkumu a metodiky hospodaření 

obcí Krajského úřadu Jihočeského kraje (dále jen „KÚ“), zaslalo oznámení o vykonání 

dalšího přezkoumání hospodaření za rok 2022. Přezkum se uskuteční dne 4. května 

2023, a proběhne ve smyslu ustanovení § 42 zákona č.128/2000 Sb., o obcích (obecní 

zřízení), ve znění pozdějších předpisů a v souladu se zákonem č. 420/2004 Sb., o 

přezkumu hospodaření územních samosprávních celků a dobrovolných svazků obcí, ve 

znění pozdějších předpisů. Dále oddělení rozpočtu a financování KÚ zaslalo oznámení 

konkrétního objemu dotace v rámci souhrnného dotačního vztahu jako příspěvku na 



výkon státní správy na rok 2023 a činní celkem 106 400,- Kč. Dále starosta seznámil 

přítomné ZO s výsledky pracovní schůzky, která se konala za účasti zástupců oddělení 

územního plánování, a která se týkala problematiky kapacity kanalizačního sběrače „R“. 

Toto oddělení dále Veřejnou vyhláškou zaslalo oznámení o veřejném projednání návrhu 

11. aktualizace zásad územního rozvoje Jihočeského kraje zkráceným postupem, které 

proběhne ve čtvrtek 16. března 2023 od 14,00 hodin v budově KÚ. Oddělení IPPC a 

EIA zaslalo oznámení o ukončení posuzování vlivů na životní prostředí záměru 

„Obalovna živičných směsí k.ú. Úsilné“ z důvodu ukončení procesu posuzování ze 

strany oznamovatele. Oddělení digitální technické mapy a územně analytických 

podkladů KÚ zaslalo dotazník, který se týká zajištění potřeb a zájmu jednotlivých obcí 

o využití existujících geodetických zaměření sítí v majetku obcí. Starosta uvedl, že tento 

dotazník vyplnil v souladu se zákonem č.47/2020 Sb., ve vazbě na vyhlášku č.393/2020 

Sb., o digitální technické mapě kraje. Odbor sociálních věcí KÚ vydal informaci, že 

zahájil zpracování dokumentu „Akční plán Střednědobého plánu rozvoje sociálních 

služeb Jihočeského kraje pro rok 2024“. Formulář pro podání podnětů je dostupný na 

Sociálním portálu Jihočeského kraje: https://socialniportal.kraj-jihocesky.cz/?akcni-

plany-strednedobeho-planu-rozvoje-socialnich-sluzeb-v-jihoceskem-kraji 

ZO bere na vědomí 

  

Bod 10 programu 

Starosta obce seznámil přítomné ZO s rozhodnutím, které zaslal odbor ochrany 

životního prostředí, Magistrátu města České Budějovice (dále jen „Magistrát“) a týká 

se prodloužení platnosti stavebního povolení stavby „Administrativní a skladovací hala: 

SO 04 – přeložka vodovodního řadu‟ na pozemku par.č. 250/24, 250/48 v k.ú. Vráto. 

Dále odbor ochrany životního prostředí Magistrátu zaslal rozhodnutí, kterým ukládá 

povinnost společnosti KERATEX spol.s.r.o. uhradit finanční odvod za trvalé odnětí půdy 

ze ZPF pro realizaci stavby „Sídlo firmy KERATEX spol.s.r.o.‟ a souhlas k trvalému 

odnětí půdy ze ZPF pro realizaci stavby „ZTV U Dubičného - komunikace‟. 

ZO bere na vědomí 

  

Bod 11 programu 

Starosta obce informoval přítomné ZO, že obec Vráto obdržela z Odboru výstavby, 

Městského úřadu Rudolfov oznámení o zahájení řízení o povolení výjimky stavby garáže 

na pozemku par.č. 36/1 v k.ú. Vráto. 

ZO bere na vědomí 

  

Bod 12 programu 

Starosta obce informoval přítomné ZO, že v návaznosti na uveřejněný inzerát, kterým 

obec Vráto přijme brigádníka na dohodu o provedení práce, se přihlásili tři zájemci Jiří 



Vojč, Tomáš Havrda a Adéla Oberfalcerová, všichni jsou v současné době studenty. 

Starosta obce navrhuje zájemce přijmout s tím, že hlavní činnost bude úklid veřejných 

prostor a péče o čistotu a pořádek v katastru obce Vráto. Výše mzdy je stanovena na 

150,- Kč hrubé hodinové mzdy. Před hlasováním bylo umožněno přítomným 

zastupitelům sdělit své stanovisko.  

Návrh usnesení: 

ZO Vráto souhlasí s uzavřením dohody o provedení práce s p. Jiřím Vojčem, 

p. Tomášem Havrdou, za což bude obcí Vráto poskytnuta odměna ve výši 

150,- Kč hrubé hodinové mzdy. 

Starosta dal hlasovat: 

Výsledek hlasování: Pro: 6    Proti: 0  Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

Usnesení č. 10/2023 bylo schváleno 

  

Bod 13 programu 

Starosta obce informoval přítomné ZO, že z důvodu možnosti získání dotace 

z Jihočeského kraje v rámci dotačních programů Jihočeského kraje na obnovu drobné 

sakrální architektury, nechal vypracovat odborný posudek na sanaci vlhkého zdiva 

kaple sv. Václava. Posudek  bude přílohou a podkladem pro možné podání výše 

uvedené žádosti o dotaci. 

ZO bere na vědomí 

  

Bod 14 programu 

Starosta obce informoval přítomné ZO o rozhodnutích, která vydal, a to souhlas s 

kácením 5 kusů akátů a cca 300 m2 náletových dřevin na pozemku par.č. 325/ 1 v k.ú. 

Vráto a 3 kusů habrů rostoucích na pozemku par.č. 355/4 v k.ú. Vráto. Dále nechal na 

žádost obyvatel vyrobit a umístit pro lepší orientaci informační cedule s označením čísel 

popisných v ulici Za prodejnou a Slunečná. Dále vydal souhlasné vyjádření k projektové 

dokumentaci na vybudování nové skladové haly společnosti NFS s.r.o. (zinkovna). Hala 

byla v minulosti přislíbena ZO Vráto s tím, že manipulace s kovovými výrobky bude 

probíhat uvnitř této haly, a bude tak minimalizován hluk vznikající hlavně při nočních 

směnách.  Dále vydal doklad o přidělení nového čísla popisného v lokalitě Na Pěšině. 

V rámci výstavby dálnice D 3 0310/I Úsilné – Hodějovice schválil změnu použitého 

materiálu, který je součástí stavebního objektu SO 315 v k.ú. Vráto a týká se změny 

dodavatele horské vpusti. 

Starosta informoval přítomné ZO, že vydal usnesení, kterým ustanovil opatrovníkem 

Podruhové Kateřiny Niké místostarostku obce paní Janu Geschvandtnerovou z důvodu 

zrušení trvalého pobytu na č.p. 2. 



Dále starosta seznámil přítomné ZO s plánem činnosti na opravu, obnovu a vylepšení 

technického stavu majetku obce Vráto. Uvedl, že z důvodu doplacení úvěru v minulém 

roce, výběru finančních prostředků za zábory pozemků a šetření, se podařilo uspořit 

cca 1 milion Kč, který by bylo vhodné investovat do opravy budovy obecního úřadu, a 

to hlavně opravy fasády, opravy krovu a vnitřních prostor, které jsou zasaženy vzlínající 

vlhkostí v budově. Dále je zapotřebí drobná oprava střechy kapličky a vstupních dveří. 

Z důvodu rozšíření skladovacích prostor, je vhodné také propojit dvě současné 

místnosti v obecní garáži, aby tak vznikl kompaktní prostor, který se dá využít jako 

zázemí pro údržbu. Starosta také navrhl upravit prostor okolo herních prvků gumovými 

dlaždicemi tak, jak je to v případě hřiště pod obecním úřadem. Tento systém se za léta 

osvědčil a není finančně náročný. Starosta, také doporučil pokračovat v osvědčeném 

dodavatelském systému údržby zeleně (outsourcing), protože je v současné době pro 

obec nejvýhodnější (odpadají náklady na nákup, údržbu a provoz jednoúčelové 

techniky).  

ZO souhlasí a bere na vědomí  

 

Bod 15 programu 

Starosta obce informoval přítomné ZO o žádosti o finanční dar ve výši 3 000,- Kč na 

provoz Linky bezpečí z. s. , která pomáhá především dětem a mladým lidem v krizových 

situacích. Před hlasováním bylo umožněno přítomným zastupitelům sdělit své 

stanovisko. ZO navrhlo ne - poskytnout finanční dar spolku Linka bezpečí, z.s..  

Návrh usnesení: 

ZO nesouhlasí s poskytnutím finančního daru ve výši 3 000,- Kč spolku Linka 

bezpečí, z.s.. 

Starosta dal hlasovat: 

Výsledek hlasování: Pro: 6    Proti: 0  Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

Usnesení č. 11/2023 bylo schváleno 

  

Bod 16 programu 

Přítomnému ZO bylo předneseno rozpočtové opatření č. 1/2023, které bylo provedeno 

v účetním období 01/2023 a to z důvodu změň v rozpočtu. RO je přílohou zápisu.  

ZO bere na vědomí 

 

 

 



Jednání bylo ukončeno v 19,15 hodin. 

Zápis byl vyhotoven dne: 27. února 2023   

 

Zapisovatel: ________________ dne: 27. února 2023   

Ověřovatelé: ________________ dne: 27. února 2023   

                   ________________ dne: 27. února 2023   

Starosta:       ________________ dne: 27. února 2023   

 

* termín dalšího zasedání ZO Vráto je stanoven na 20. března 2023 od 17.00 hodin 


